Άσκηση στους αδύναμους τύπους της προσωπικής αντωνυμίας
[bookmark: _GoBack]Και στα τρία πρόσωπα ποιοι τύποι είναι ίδιοι και πώς τους διακρίνουμε;

Στο α’ και β’ πρόσωπο της προσωπικής αντωνυμίας οι αδύναμοι τύποι μας - σας του 
πληθυντικού αριθμού είναι ίδιοι: 
· γενική:  μας είπε-  σας είπε
· αιτιατική: μας φίλησε- σας φίλησε

Στο γ’ πρόσωπο οι αδύναμοι τύποι το, τους είναι ίδιοι: 
α. στον ενικό αριθμό στην ονομαστική και αιτιατική του ουδέτερου (το - το) 
· ονομαστική: Να το, το μωρό μας.
· αιτιατική: Το έγραψα το γράμμα

β. στον πληθυντικό αριθμό στη γενική και αιτιατική του αρσενικού (τους - τους) 
· γενική: Θα τους κεράσω παγωτό
· αιτιατική: Τον Γιώργο και τον Νίκο τους είδα στο σχολείο.

γ. στον πληθυντικό αριθμό στη γενική του αρσενικού, του θηλυκού και του ουδέτερου (τους - τους - τους).
· Για τον Γιώργο και τον Νίκο τους αγόρασα από μία μπλούζα.
· Για τη Νίκη και τη Στέλλα τους αγόρασα από μία μπλούζα.
· Για τα σκυλάκια μας τους αγόρασα από ένα κόκαλο. 

Ερώτηση: Όταν έχουμε έναν τύπο στον πληθυντικό αριθμό, πώς θα καταλάβουμε, πότε έχουμε γενική και πότε αιτιατική;
Απάντηση: Απλώς θα μετατρέψουμε την πρόταση από τον πληθυντικό στον ενικό και αμέσως θα φανεί η πτώση της αντωνυμίας.

Υπογράμμισε τη σωστή απάντηση

01. Να μας τηλεφωνήσεις, όταν φτάσεις. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
02. Να το και το τρένο. Μόλις έφτασε! α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
03. Οι θεατές τούς χειροκροτούσαν όρθιοι. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
04. Την επόμενη φορά δεν θα σας επιτρέψω να μπείτε. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
05. Ο σύλλογος των γονέων τους έκαναν τα έξοδα. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
06. Μην ξεχάσεις να μας ξυπνήσεις. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
07. Να τους μιλάτε μόνο ελληνικά για να μάθουν εύκολα τη γλώσσα. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
08. Πού είναι το τετράδιο; Το ξέχασα κυρία! α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
09. Κανείς δεν τους είχε ενημερώσει για την αλλαγή της ώρας. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
010. Αύριο θα τους πάω τα δικαιολογητικά που ζήτησαν. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
011. Σε λίγα χρόνια όλοι θα σας έχουν ξεχάσει. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
012. Ποιος θα τους ξεναγήσει στο μουσείο; α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
013. Παρακαλούμε να μας δώσετε τις αποσκευές σας. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
014. Τα χρήματα δεν τους έφτασαν και δανείστηκαν. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
015. Δεν τους άρεσαν τα δώρα που έφερα. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
016. Κανένας δεν τους βοήθησε. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
017. Σας έφερα αναψυκτικά και μπισκότα. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
018. Οι φίλαθλοι τους παρότρυναν φωνάζοντας συνθήματα. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
019. Ποιος είπατε ότι σας παρακολουθούσε; α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
020. Να τα και τα παιδιά. Ήρθαν επιτέλους. α. ονομαστική, β. γενική, γ. αιτιατική
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